
Mārupes novada pašvaldības Izglītības un jaunatnes konsultatīvās 

padomes sanāksmes 
PROTOKOLS Nr. 5/2024 

DATUMS: 2024. gada 5. decembris 

SĒDE SĀKAS: plkst. 18:00 

VIETA: Jauniešu centrs “Hēlijs” (Dreimaņu iela 12, Mārupe) 
Atbildīgā persona – Evija Papule, izpilddirektora vietniece izglītības, kultūras un 

sporta jautājumos 

Sanāksmes vadītājs - Zigmunds Vīķis, Izglītības un jaunatnes konsultatīvās padomes 

vadītājs 

 

Sanāksmē piedalās izglītības un jaunatnes konsultatīvās padomes locekļi: 

1. Zigmunds Vīķis , Izglītības un jaunatnes konsultatīvās padomes vadītājs; 

2. Elīna Krēmere, Vecākā jaunatnes lietu speciāliste; 

3. Kristaps Purviņš, Mārupes pamatskolas direktors; 

4. Liene Šmite, Izglītības, kultūras un sporta pārvaldes vadītāja; 

5. Ingrīda Dzelzkalēja, Babītes PII direktore; 

6. Laine Paupere, Mārupes novada Jauniešu Dome 

7. Jānis Zariņš, Mārupes novada iedzīvotājs; 

8. Agnese Kļaviņa, Mārupes Mūzikas un mākslas skolas padome; 

9. Jolanta Brigmane, biedrība “Pierīgas Partnerība”; 

 

Sanāksmē nepiedalās izglītības un jaunatnes konsultatīvās padomes locekļi: 

1. Miks Lukstiņš, Biedrība “Mārupes uzņēmēji”; 

2. Guntis Ruskis, SIA “Drošas velobraukšanas skola”; 

3. Inta Bimbirule, Mārupes novada iedzīvotāja; 

4. Lāsma Luksa, biedrība “Mārupes nākotnei”. 

5. Silva Jeromanova-Maura, Biznesa vēstniecība;  

6. Dainis Matisons, Mārupes novada iedzīvotājs; 

7. Jānis Lagzdkalns, Mārupes Valsts ģimnāzijas direktors; 

8. Sarmīte Āboliņa, Mārupes novada iedzīvotāja; 

 

Sanāksmē piedalās: 

1. Erita Rutkovska, Izglītības, kultūras un sporta pārvalde; 

2. Viktorija Mogiļeviča, Izglītības, kultūras un sporta pārvalde; 

3. Arta Zatirka, Izglītības, kultūras un sporta pārvalde; 

4. Agnese Jankuna, Izpilddirektore; 

5. Valdis Kārkliņš, Mārupes novada pašvaldības deputāts; 

6. Ilze Zariņa, Biedrība “Mārupes uzņēmēji”; 

7. Lelde Babre, Mārupes novada Jauniešu dome; 

 

Darba kārtība: 

 

1. Atklāšana (Zigmunds Vīķis, KP vadītājs) 

2. "Par līdzfinansējuma samaksas kārtību Mārupes novada pašvaldības izglītības 

iestāžu profesionālās ievirzes un interešu izglītības programmu īstenošanā" 

(Izglītības, kultūras un sporta pārvaldes vadītājas vietniece sporta jautājumos, 

Viktorija Mogiļeviča) 

3. Mārupes novada izglītības stratēģija (Izglītības, kultūras un sporta pārvaldes 

vadītājas vietniece, Erita Rutkovska) 



4. Mārupes novada jauniešu aktualitātes un dzīve Piņķos un Mārupē, Mārupes 

novada jauniešu domes aktualitātes (Izglītības, kultūras un sporta pārvaldes 

Jaunatnes lietu speciālistes, M-UP jauniešu domes pārstāvji) 

5. Jautājumi un diskusija (Zigmunds Vīķis, KP vadītājs) 

6. Kopsavilkums, noslēgums (Zigmunds Vīķis, KP vadītājs) 

 

NORISE: 

Izglītības un jaunatnes konsultatīvās padomes sanāksme notiek Jauniešu centrā 

“Hēlijs”, Dreimaņu ielā 12, Mārupē. 

 

1. Atklāšana. (Zigmunds Vīķis) 

Z. Vīķis atklāj sēdi. Uzsver sēdes darba kārtības svarīgumu – svarīgi izstrādāt 

stratēģiskos dokumentus, nākotnes plānu noteikšanai. Labāk dokumentus papildināt un 

labot izstrādes procesā, pirms tas tiek apstiprināts – šodienas uzdevums aktīvi klausīties 

un uzdot jautājumus.  

 

2. "Par līdzfinansējuma samaksas kārtību Mārupes novada pašvaldības 

izglītības iestāžu profesionālās ievirzes un interešu izglītības programmu 

īstenošanā" (Viktorija Mogiļeviča, IKSP vadītājas vietniece sporta 

jautājumos, Liene Šmite, IKSP vadītāja) 

L. Šmite lūdz diskutēt par šo jautājumu – novadā augot vajadzībai pēc 

infrastruktūras, liels bērnu skaits šajās profesionālās ievirzes izglītības programmās ir 

novadā nedeklarētie bērni, kuri arī maksā šo noteikto 15 eiro līdzmaksājumu un, kuriem 

arī tiek piešķirti noteiktie atvieglojumi. V. Mogiļeviča ieskicē situāciju Mārupes 

novada Sporta skolā, kurā no 1930 bērniem, 416 (22%) nav deklarēti novadā. Babītes 

Mūzikas skolā un Mārupes Mūzikas un mākslas skolā nedeklarētu bērnu skaits ir 

mazāks, nekā Mārupes novada Sporta skolā. Plānots noteikt maksas paaugstinājumu 

novadā nedeklarētajiem bērniem, piemērojot koeficientu x 2 – deklarētajiem 

līdzmaksājums 15 eiro, bet nedeklarētajiem līdzmaksājums 30 eiro. Ieviest pieeju, kad 

atlaides tiek dotas tikai novadā deklarētajiem bērniem. Babītes Mūzikas skolā 

izrēķinātas izmaksas uz vienu bērnu - apmēram 117 eiro. 

L. Šmite: Līdzmaksājums, ko dod Mārupes iedzīvotājiem ir vairāk disciplinējošs, 

ja tiks piemērots maksājuma koeficients x 2, tad tas būtu ērtāks aprēķinam, vieglāk 

pielāgot. Ja liks nedeklarētajiem bērniem maksāt tik cik reāli ir izmaksas par bērnu, 

varētu būt ļoti augsta summa, vieta diskusijām. Z. Vīķis: Vai sporta audzēkņiem 

pašizmaksa arī varētu būt tik augsta kā mūzikas un mākslas skolām, iespējams, cena 

par vienību ir augstāka. Varbūt mūzikas un mākslas skolām vajadzētu koeficientu x3 

un sportam x2. L.Šmite: Nevajadzētu sadalīt mākslu un sportu, vajadzētu pieturēties 

pie atbalsta novadā deklarētajiem bērniem, bet ir vieta diskusijai. I. Dzelzkalēja: Citās 

pašvaldībās ir ieviests, ka ja bērns apmeklē mākslas nodarbības, maksā par to 

maksājumu, tad, piemēram, piedaloties arī sporta nodarbībām, no otrā maksājuma ir 

atbrīvots. Varbūt vajadzētu pacelt līdzmaksājuma maksu visiem, bet Mārupes novada 

deklarētajiem bērniem dot 50% atlaidi?  L. Šmite: Mūsu pamatfunkcija ir novadnieks 

un mēs nevaram likt maksāt pilnu izmaksas summu, šis koeficients varētu būt ērtākais 

veids kā to izdarīt. Tiek noslogota Mārupes novada infrastruktūra ar nedeklarētu 

cilvēku sportošanas un mākslas aktivitātēm, tajā pat laikā Mārupes novada 

iedzīvotājiem nav vieta šajā infrastruktūrā. I. Zariņa: Ja uzliek lielu koeficientu, tad 



iedzīvotājus motivēs deklarēt Mārupes novadā, lai nebūtu jāmaksā šī augstā summa.   

L. Šmite: Dzirdot komentārus - mēs strādāsim pie tā lai šo koeficientu bāzi veidotu 

augstāku. Ir noteikumi, kur nepieciešams būt deklarētam vismaz vienu gadu, lai 

saņemtu šo atvieglojumu, šāds variants arī pastāv. A. Jankuna: Šādā veidā būtu 

iespējams palielināt deklarēto bērnu skaitu, kas mācās pašvaldības prof. ievirzes skolās. 

Z. Vīķis Mēs neesam pret koeficientu, bet, lai pieņemtu lēmumu vajadzētu zināt 

izmaksas gan mākslā, gan sportā. L. Šmite: Kopsavilkumā saprotams, ka ir jāapsver 

līdzfinansējuma bāzes summas paaugstināšanu. Kā arī tiks veikti aprēķini, lai uzzinātu 

izmaksas par vienu izglītojamo gan mākslā, gan sportā, tiks veikta izvērtēšana. 

 

3. Mārupes novada izglītības stratēģija (IKSP vadītājas vietniece, Erita 

Rutkovska) 

L. Šmite: Šis dokuments ir par mūsu prioritātēm izglītībā nākamajam plānošanas 

periodam. Veidojot šo stratēģiju var nojaust, ka Mārupes bērns nav persona, Mārupes 

bērns ir personība un atšķirība ir ļoti liela. Mēs vēlamies jauno paaudzi Mārupes novadā 

ar pievienoto vērtību, tādēļ šajā stratēģijā iekļautas kompetences, kuras jāattīsta, lai šo 

realizētu. E. Rutkovska prezentē izglītības stratēģijas struktūru, galvenos mērķus un 

attīstības virzienus. Tiek rādīti dažādi statistikas dati – bērnu un jauniešu skaits Mārupes 

novadā, 2024.gadā vislielākais tas ir 7-8 gadu vecumā; parādīts kāds ir bērnu skaits 

Mārupes novada pirmskolas izglītības iestādēs un vispārizglītojošajās skolās. Tiek 

prezentēti dati par vispārējo izglītību – izglītojamo skaita tendences; izglītības 

turpināšana pēc 6., 9. un 12. klases; izglītojamo sasniegumi eksāmenos. Izanalizējot šos 

datus, tika formulēti secinājumi - jāiekļauj uzsvaru uz STEAM jomu, nodrošinot 

mūsdienīgu mācību vidi.  Tiek prezentēti dati par iekļaujošo izglītību un uzsvērti kādi 

ir izglītības stratēģijā iekļautie punkti par iekļaujošo izglītību, piemēram, paplašināt 

speciālo izglītības programmu piedāvājumu visās pašvaldības izglītības iestādēs; 

ieviest atbalsta programmas un pasākumus izglītības iestādēs vardarbības un mobinga 

mazināšanai. Tiek ieskicēti dati par profesionālās ievirzes izglītību – procentuāli bērnu 

skaits kultūrizglītības un sporta jomās un kāds ir interešu izglītības piedāvājums 

novadā. Viens no rīcības virzieniem stratēģijā - paplašināt STEAM jomas interešu 

izglītības programmas katrā Mārupes novada izglītības iestādē, bet problēma ir tāda, ka 

šīs jomas pedagogu izteikti trūkst. Tiek prezentēti dati par Pedagoģiskā personāla 

nodrošinājumu, profesionālo pilnveidi – tiek uzsvērts, ka pedagogu stāžs izglītības 

iestādēs Mārupē, lielākajai daļai ir 1-5 gadi; vidējais pedagogu vecums pirmskolās 41,5 

gadi, vispārizglītojošās un profesionālās ievirzes iestādēs 44 gadi. Stratēģijā iekļauti 

dažādi rīcības punkti pedagogu profesionālajai pilnveidei. E. Rutkovska pastāsta par 

pieaugušo izglītības pakalpojumu īstenotājiem, pieejamajiem datiem no iedzīvotāju 

aptaujas un kādi ir rīcības virzieni pieaugušo izglītības veicināšanai Mārupes novadā. 

Z. Vīķis Diskusija par izstrādātajiem mērķiem, vai nevajadzētu precīzāk definēt 

mērķus, lai attiecīgi varētu tos pēc noteikta laika perioda novērtēt. Priekšlikums 

iestrādāt Izglītības stratēģijā arī Mārupes novada pašvaldības galvenajiem plānošanas 

dokumentiem - rīcības virzienus un mērķus. 

4. Mārupes novada jauniešu aktualitātes un dzīve Piņķos un Mārupē, 

Mārupes novada jauniešu domes aktualitātes (IKSP Jaunatnes lietu 

speciālistes, M-UP jauniešu domes pārstāve) 



L. Paupere ieskicē statistiku – Mārupes novadā jauniešu skaits tuvojās jau 6000 

jauniešiem. Ikdienā vairāk fokusējas uz neformālo izglītību – dažādu prasmju 

apguve neformālā vidē. Šogad arvien vairāk tiek strādāts ar skolēnu parlamentiem, 

arī M-UP jauniešu domē ir pārstāvji no visiem parlamentiem. Tiks veidota vienota 

identitāte visiem Mārupes novada jauniešiem. Tiek ieskicēts par dažādiem 

projektiem, kuri tiek īstenoti jauniešu vidū, realizētajiem pasākumiem jauniešu 

centrā “Hēlijs”. E. L. Gūtmane stāsta par jauniešu aktivitātēm Piņku jauniešu 

centrā “Litijs” – pamazām uzlabojas apmeklējums, salīdzinot ar iepriekšējo gadu, 

pastāsta par realizētajiem pasākumiem. L. Paupere iepazīstina ar jauniešu centru 

nākamā gada mērķiem – popularizēt jauniešu centrus, regulāras publikācijas; 

sasniegt jauniešus ārpus jauniešu centriem; jaunatnes darba daudzveidošana.            

L. Babre pastāsta par M-UP jauniešu domes aktualitātēm un noteiktajiem mērķiem 

2025. gadam.  

 

5. Kopsavilkums, noslēgums (Zigmunds Vīķis, KP vadītājs) 

Z. Vīķis: Kopsavilkumā šodien apskatīti ļoti lieli jautājumi, kuriem nepieciešamas 

plašas diskusijas. Bija vērtīgi noklausīties jauniešu prezentāciju, jo sen nebija 

dzirdēta informācija no jauniešu puses. Izglītības ekosistēmas sakarā - tiek gaidīta 

nākamā konsultatīvā padomes sēde, kurā varēs redzēt dokumenta izstrādes 

turpinājumu.  

 

SĒDI BEIDZ: plkst. 21:20. 

IZTEIKTIE PRIEKŠLIKUMI:  

1. Lai veiktu izmaiņas noteikumos “Par līdzfinansējuma samaksas kārtību 

Mārupes novada pašvaldības izglītības iestāžu profesionālās ievirzes un interešu 

izglītības programmu īstenošanā”, izskatīt līdzfinansējuma bāzes summas 

paaugstināšanu, kā arī veikt aprēķinus, datu analīzi, lai uzzinātu izmaksas par 

vienu izglītojamo gan mākslā, gan sportā, lai varētu pamatoti piemērot augstāku 

samaksas koeficientu novadā nedeklarētajiem bērniem; 

2. Priekšlikums iestrādāt Izglītības stratēģijā arī rezultatīvos rādītājus; 

3. Jauniešu centros plānot pasākumus, lai pieaicinātu arī aktīvus puišus jauniešu 

centriem. 

 

PIELIKUMI: 

1. Izglītības_un_jaunatnes_KP_05.12._kopīgā_prezentācija. 

2. Parakstu lapa 2024.gada 5. decembris 

 

 

Protokolu sagatavoja: Arta Zatirka, Izglītības, 

kultūras un sporta pārvaldes vadītāja palīgs 

 

 

Konsultatīvās padomes priekšsēdētājs: Zigmunds Vīķis, Mārupes 

pamatskolas skolas padome 

 


